



**XRPL Commons Partners with UNESCO CHAIR ITEN,
their Chair of Innovation, Transmission, and Digital Publishing
to Advance Blockchain Education
and Research Across France and Beyond**

The organizations will combine their unique connections with educational institutions and research hubs to facilitate blockchain events, resources, and research initiatives.

Paris, France – 6th February 2024 – [XRPL Commons](#), a Paris-based non-profit committed to furthering education, empowerment, and partnerships for the global XRP Ledger and blockchain community, announces a new partnership with [UNESCO Chair of Innovation, Transmission and Digital Publishing \(ITEN\)](#), a digital technology and media focused program for advancing research, building university networks and assisting with program development in higher education.

The partnership aims to advance blockchain's positive global impact through joint research initiatives and educational events. Planned activities include but are not limited to:

- Working with PhD students interested in studying blockchain technology. The aim will be to support the development of research in the field while providing hands-on practical experience.
- Facilitating the organization of events, including conferences, workshops, and university seminars, to enhance learning experiences and foster inclusivity across the blockchain space. The first will be a Hackathon held in Paris to explore the potential of the XRP Ledger, a globally renowned high-performance public blockchain, to enable different use cases across the education, sciences, and culture sectors.
- Co-creation of various learning materials on blockchain, leveraging their combined expertise in educational research, communication studies, and blockchain technology.

Both organizations are deeply entrenched in the French education landscape, making this partnership particularly beneficial for exchanging resources and contacts. Over the past year, XRPL Commons has partnered with the esteemed Sorbonne University, EPITA School of Engineering and Computer Science, and Epitech (the Paris Graduate School of Digital Innovation) to define and roll out a blockchain curriculum across universities in France. Similarly, the UNESCO Chair ITEN is connected to the Fondation Maison des Sciences de l'Homme and the University of Paris 8.

[David Bchiri](#), President of XRPL Commons, said: *“Partnering with UNESCO Chair of Innovation, Transmission, and Digital Publishing equips us with further connections to French and international institutions and research laboratories across the broader blockchain ecosystem. With an aligned mission to leverage blockchain technology to achieve a positive global impact, our partnership reflects a forward-looking approach to education, acknowledging the dynamic interplay between technological advancements and societal needs.”*

[Matthieu Quiniou](#), Co-director of [UNESCO Chair ITEN](#), said: *“Our partnership with XRPL Commons will enable the creation of better conditions for the cross-development of scientific research with the practices of professionals and creators in the blockchain sector. Through this partnership, we reaffirm our commitment to pushing the boundaries of knowledge and leveraging the potential of blockchain for impactful and transformative initiatives.”*

For more information on XRPL Commons and UNESCO Chair ITEN's partnership visit, <https://www.chaire.fr>

###

David Bchiri, XRPL Commons President, is available for interview

Media Enquiries

Izzy McCarthy

Senior Consultant, Wachsman

E: xrplcommons@wachsman.com

About XRPL Commons

[XRPL Commons](#) is a Paris-based non-profit committed to furthering education, empowerment, and partnerships for the global XRP Ledger and the broader blockchain community. The organization is founded on the belief that the XRP Ledger, a widely acclaimed high-performance public blockchain, has the potential to address crucial social issues related to trust. Fueling empowerment, XRPL Commons facilitates various initiatives, including an in-house residency program that enables developers and entrepreneurs to spend three months in Le Marais in Paris, focusing on building and refining existing or novel projects. The residency prepares participants to take their projects to the next stage by seeking investment or applying for grants from the broader XRP Ledger ecosystem or Ripple, the US-based technology company. XRPL Commons has also partnered with the prestigious Sorbonne University, EPITA School of

Engineering and Computer Science, and Epitech (the Paris Graduate School of Digital Innovation) to define and roll out a blockchain curriculum across universities in France, working closely with Ripple's University Blockchain Research Initiative (UBRI) to expand this network. To increase use cases and transparency within the XRP Ledger ecosystem, it aims to partner with private enterprises and institutions to develop use cases for the XRP Ledger further. Also, it provides a clear line of communication and resources for its community.

About UNESCO Chair ITEN

The [UNESCO Chair ITEN](#) (Innovation, Transmission, Édition Numériques) at the Fondation Maison des Sciences de l'Homme and Université Paris 8, co-directed by Professor Ghislaine Azémard and Matthieu Quiniou, is dedicated to interdisciplinary research, training and experimentation in new ways of mediating, transmitting and publishing through digital media. It specializes in emerging media, digital humanities, AI, blockchain and metaverses oriented towards the common good.

Its actions are organized around several objectives:

- Develop an interdisciplinary theoretical framework to explain contemporary transmission processes;
- Study and propose new forms of cultural, scientific, territorial and educational mediation, using new technologies in Information and Communication Sciences.

The research team is committed to understanding the communicative, psychological and socio-cognitive phenomena generated by the massive use of New Information and Communication Technologies in new learning modes, assessing their impact through experimental protocols and proposing the implementation of innovative pedagogical and editorial systems. The research and experimentation chair also aims to bring together academic and entrepreneurial partners around the question of contemporary changes in transmission linked to the effects of digital innovation and changing professions.



XRPL Commons noue un partenariat avec la Chaire UNESCO Innovation, Transmission et Édition Numériques pour faire progresser l'éducation et la recherche de la blockchain en France et au-delà

Les deux organisations mettent en commun leurs réseaux du monde académique et de la recherche pour organiser des événements et porter des initiatives de recherche liés à la blockchain.

Paris, France - 6 février 2024 - [XRPL Commons](#), une association 1901 basée à Paris engagée dans la promotion de l'éducation et de la réalisation de partenariats pour le XRPL Ledger et sa communauté mondiale, a annoncé aujourd'hui un nouveau partenariat avec la Chaire UNESCO Innovation, Transmission et Édition Numériques (ITEN). Il s'agit d'un programme axé sur la technologie numérique et les médias afin de faire avancer la recherche, construire des réseaux universitaires et aider au développement de programmes dans l'enseignement supérieur.

Le partenariat vise à promouvoir l'impact positif de la blockchain à l'échelle mondiale grâce à des initiatives de recherche conjointes et des événements éducatifs. Les activités prévues comprennent, entre autres :

- La collaboration avec des doctorants intéressés par l'étude de la technologie blockchain. L'objectif consiste à soutenir le développement de la recherche dans le domaine tout en fournissant une expérience pratique.
- L'organisation d'événements tels que des conférences, des ateliers et des séminaires universitaires afin d'améliorer les expériences d'apprentissage et favoriser l'inclusivité dans le domaine de la blockchain. Le premier sera un hackathon organisé à Paris, afin d'explorer le potentiel du XRP Ledger, une blockchain publique de haute performance

mondialement reconnue et permettant différents cas d'utilisation dans les secteurs de l'éducation, des sciences et de la culture.

- La co-crédation de divers supports pédagogiques autour de la blockchain, tirant parti de l'expertise combinée en recherche éducative, en études de communication et en technologie blockchain.

Ces deux organisations sont profondément ancrées dans le paysage éducatif français, rendant ce partenariat particulièrement bénéfique pour l'échange de ressources et de contacts. Au cours de la dernière année, XRPL Commons s'est associé à l'Université Sorbonne, à l'EPITA (l'école des ingénieurs en intelligence informatique) et à l'Epitech (l'école supérieure d'innovation numérique de Paris) pour définir et déployer des programmes d'études sur la blockchain. De même, la Chaire UNESCO ITEN est connectée à la Fondation Maison des Sciences de l'Homme et à l'Université Paris 8.

David Bchiri, président de XRPL Commons, a déclaré : *"Le partenariat avec la Chaire UNESCO Innovation, Transmission et Édition Numériques UNESCO nous dote de nouvelles connexions avec des institutions françaises et internationales ainsi qu'avec des laboratoires de recherche dans l'ensemble de l'écosystème de la blockchain. Avec une mission voulant exploiter la technologie blockchain afin d'obtenir un impact global positif, notre partenariat reflète une approche tournée vers l'avenir de l'éducation, reconnaissant l'interaction dynamique entre les avancées technologiques et les besoins sociétaux."*

Matthieu Quiniou, co-directeur de la Chaire UNESCO ITEN, a déclaré : *"Notre partenariat avec XRPL Commons permettra de créer de meilleures conditions pour le développement croisé de la recherche scientifique avec les pratiques des professionnels et des créateurs dans le secteur de la blockchain. À travers ce partenariat, nous réaffirmons notre engagement pour développer des connaissances et exploiter le potentiel de la blockchain pour des initiatives favorisant les innovations d'usage d'intérêt général"*

Pour plus d'informations sur le partenariat entre XRPL Commons et la Chaire UNESCO ITEN, visitez <https://www.chaire.fr>

David Bchiri, président de XRPL Commons, est disponible pour une interview.

Demandes médias

Izzy McCarthy

Consultante principale, Wachsman

E : xrplcommons@wachsman.com

À propos de XRPL Commons

XRPL Commons est une association à but non lucratif basée à Paris, engagée dans la promotion de l'éducation, de l'autonomisation et des partenariats pour le XRP Ledger mondial et la communauté élargie de la blockchain. L'organisation est fondée sur la conviction que le XRP

Ledger, une blockchain publique largement acclamée pour sa haute performance, a le potentiel de résoudre des problèmes sociaux cruciaux liés à la confiance. En favorisant l'accès à la connaissance, XRPL Commons facilite diverses initiatives, dont un programme de résidence en interne permettant aux développeurs et entrepreneurs de passer trois mois à Paris, se concentrant sur la construction et l'amélioration de projets existants ou nouveaux. La résidence prépare les participants à faire progresser leurs projets en cherchant des investissements ou en demandant des subventions à l'écosystème élargi du XRP Ledger ou à Ripple, la société technologique basée aux États-Unis. XRPL Commons s'est également associé à la prestigieuse Sorbonne University, à l'EPITA School of Engineering and Computer Science et à l'Epitech pour définir et déployer un programme d'études sur la blockchain dans les universités en France, travaillant en étroite collaboration avec l'University Blockchain Research Initiative (UBRI) de Ripple pour étendre ce réseau. Pour accroître les cas d'utilisation et la transparence dans l'écosystème du XRP Ledger, elle vise à s'associer à des entreprises privées et des institutions pour développer davantage de cas d'utilisation pour le XRP Ledger. De plus, elle offre une ligne de communication claire et des ressources pour sa communauté.

À propos de la Chaire UNESCO ITEN

La Chaire UNESCO ITEN (Innovation, Transmission, Édition Numériques) à la Fondation Maison des Sciences de l'Homme et à l'Université Paris 8, co-dirigée par le professeur Ghislaine Azémard et Matthieu Quiniou, est dédiée à la recherche interdisciplinaire, à la formation et à l'expérimentation de nouvelles façons de médiation, de transmission et de publication à travers les médias numériques. Elle se spécialise dans les médias émergents, les humanités numériques, l'IA, la blockchain et les métavers orientés vers le bien commun. Ses actions sont organisées autour de plusieurs objectifs :

- Développer un cadre théorique interdisciplinaire pour expliquer les processus contemporains de transmission;
- Étudier et proposer de nouvelles formes de médiation culturelle, scientifique, territoriale et éducative, en utilisant les nouvelles technologies dans les Sciences de l'Information et de la Communication.

L'équipe de recherche s'engage à comprendre les phénomènes communicatifs, psychologiques et socio-cognitifs générés par l'utilisation massive des Nouvelles Technologies de l'Information et de la Communication dans les nouveaux modes d'apprentissage, à évaluer leur impact à travers des protocoles expérimentaux et à proposer la mise en œuvre de systèmes pédagogiques et éditoriaux innovants. La chaire de recherche et d'expérimentation vise également à réunir des partenaires académiques et entrepreneuriaux autour de la question des changements contemporains dans la transmission liés aux effets de l'innovation numérique et à l'évolution des professions.